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IZJAVE PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE 
PO SREČANJU S PREDSEDNIKOM FRANCOSKE REPUBLIKE NICOLASOM SARKOZYEM 

(Pariz, 17. december 2007) 
 

 
TANJA FAJON (TV SLOVENIJA): Mogoče samo nekaj besed o vsebini pogovorov s predsednikom Sarkozyem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Pogovori so tekli o dveh temah. Eno je bilateralno sodelovanje. Med 
Slovenijo in Francijo poteka vrsta aktivnosti poglobljenega sodelovanja na gospodarskem, kulturnem in 
znanstvenem področju.  
 
Poleg tega je v fokusu obeh držav v tem trenutku naslednje leto, ko Slovenija predseduje EU v prvi polovici leta, 
Francija v drugi polovici leta. Veliko tem bo skupnih. Ena od ključnih, ki je tako slovenska kot francoska prioriteta, 
so priprave na uresničitev Lizbonske pogodbe, spremljanje procesa ratifikacije in izvedba vseh tistih aktivnosti, ki 
bodo omogočile, da pogodba dejansko stopi v konkretno življenje 1. januarja leta 2009. Pri tem gre za eno leto, za 
dve predsedstvi in za eno nalogo. Ne samo na najvišji ravni, ampak tudi na delovni ravni poteka v teh dneh vrsta 
sestankov, preko katerih usklajujemo aktivnosti, ki jih bosta obe predsedstvi vodili v naslednjem letu.  
 
Oba s francoskim predsednikom gospodom Sarkozyem sva tudi kot uspešnega ocenila zadnji sestanek 
Evropskega sveta, kjer smo na najin skupni predlog, dobili v zaključkih Evropskega sveta zagotovilo, da bo ta 
proces implementacije Lizbonske pogodbe v rokah obeh predsedstev naslednjega leta. Hkrati smo sprejeli tudi vse 
potrebne sklepe, na podlagi katerih lahko Evropska unija odigra svojo ključno vlogo pri reševanju kosovskega 
vprašanja. Ta del je še posebej pomemben za Slovenijo, ker je Slovenija tista, ki bo v času svojega predsedovanja 
imela na mizi verjetno najtežji del reševanja vprašanja bodočega statusa Kosova. Tudi pri delitvi bremen smo dobili 
vso podporo Francije.  
 
TANJA FAJON (TV SLOVENIJA): Vas morda skrbi, da bo Francija že v času slovenskega predsedovanja že 
prevzemala del nalog, ki bi morda sodile v naše predsedovanje, oziroma da bi nekako zasenčila delo slovenskega 
predsedovanja?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Od predsednika Francija, gospoda Sarkozya smo dobili danes zelo trdno 
zagotovilo, da je odgovornost v prvi polovici naslednjega leta na slovenskem predsedstvu. Oni so seveda 
pripravljeni pomagati, niso pa pripravljeni, niti pristojni, prevzemati kakšne vodilne vloge.  
 
Seveda, so stvari, kjer bo Francija kot naslednja predsedujoča podedovala agendo našega predsedstva - tukaj 
moramo stvari usklajevati v skupnem interesu, ne samo naše in francoske, ampak v celotnem interesu Evropske 
unije, ker morajo stvari gladko teči. Še posebej, ko gre za vprašanje klimatskih sprememb oziroma okoljsko-
energetskega paketa, ki ga bomo začeli reševati v marcu. Zelo verjetno v času slovenskega predsedovanja ta 
tema ne bo zaključena. Potegnila se bo v francoski del leta in morda celo naprej, v čas češkega predsedovanja. 
Tukaj gre za že omenjeno vprašanje Lizbonske pogodbe in za številna vprašanja, ki bodo šele odprta v času 
slovenskega predsedovanja. Eno od teh je začetek razprave o reformi evropske kmetijske politike.  
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BOŽO MAŠANOVIČ (DELO): Predsednik, ali sta se z gospodom Sarkozyjem pogovarjala tudi o širitveni strategij, 
glede na to, da se stališča Slovenija in Francija do tega precej razlikujejo?         
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dobili smo zagotovilo, da Francija podpira širitev EU na Zahodni Balkan. 
Tudi precej podrobno smo analizirali situacijo v tej regiji. Tukaj ne vidim razhajanj. Mislim, da gre tukaj za velik 
korak naprej pri francoski zunanji politiki. Francija je odigrala tudi zelo pozitivno vlogo v teh zadnjih tednih, ko je 
apelirala na to, da EU sprejme okvir, ki bo omogočal reševanje najbolj perečih vprašanj v regiji v naslednjem letu.  
 
Tudi, ko gre za vprašanje nadaljnjih pogajanj s Turčijo – kar je bil za Francijo zelo velik problem – je usoda 
naslednjih korakov rešena s tem, ko je Evropski svet ustanovil oziroma dal okvirni mandat za ustanovitev »skupine 
za razmišljanje o prihodnosti EU«. S tem je bil izpolnjen eden ključnih pogojev Francije, zato da ne bo blokirala 
odpiranja nadaljnjih poglavjih v pogajanjih s Turčijo. Vse, kar sledi naprej, ko gre za širitev EU izven držav 
Zahodnega Balkana, pa je vezano na ne tako bližnjo preteklost. Do takrat se bo še marsikaj spremenilo. Iz tega 
vidika je proces širitve EU, po zadnjih zaključkih Evropskega sveta, za neko predvidljivo prihodnost, več ali manj 
rešen. 
 
BOŽO MAŠANOVIČ (DELO): Še eno vprašanje, če dovolite. Slovenija prevzema predsedovanje čez slaba dva 
tedna. Zanima me, zakaj ste se tako pozno odločili za obisk v Parizu in pogovore s predsednikom Francoske 
republike, glede na to, da bomo mi kmalu začeli uresničevati naš program, Francija pa ga ima tudi že izdelanega? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: S predsednikom gospodom Sarkozyem sem se v zadnjem letu pogovarjal 
najmanj desetkrat. V zadnjem tednu dni je to tretje bilateralno srečanje, v tem smislu, da smo sedeli za skupno 
mizo in razpravljali o odprtih vprašanjih, predvsem o predsedovanju obeh držav v naslednjem letu.  
 
Današnji obisk v Franciji je bolj priložnost za pogovor z novim predsednikom francoske vlade o bilateralnih 
vprašanjih. S pogovorom s predsednikom republike gospodom Sarkozyem smo na nek način dali samo »piko na i«  
dosedanjim usklajevanjem priprav na predsedovanje. Stiki so bili zelo intenzivni v zadnjem letu, veliko je bilo 
priložnosti ob robu različnih evropskih srečanj in te smo dobro izkoristili. 


